

Title (en)
Method of manufacturing a spun yarn.

Title (de)
Verfahren zur Herstellung von Spinn garn.

Title (fr)
Procédé pour l'obtention d'un file de fibres.

Publication
EP 0155892 A1 19850925 (FR)

Application
EP 85420015 A 19850129

Priority
FR 8403084 A 19840224

Abstract (en)
A rove of fibres (1) is drawn inside the drawing frame proper (2) and then into a condenser unit (6) in the form of a mobile guiding surface on which the fibres (1) are delivered tangentially and which exerts a stretching force on the free end of the fibres. The spun yarn formed is, before being wound, subjected to false twisting (7) by means of a spindle with crossed belts or their equivalent. The method makes it possible to manufacture a spun yarn that can be used immediately without giving it a further twist.

Abstract (fr)
On étire une mèche de fibres (1) à l'intérieur d'un système d'étirage (2) proprement dit, suivi d'un élément condenseur (6) se présentant sous la forme d'une surface de guidage mobile sur laquelle les fibres (1) sont délivrées tangentiellement et qui exerce une force de traction sur l'extrémité libre des fibres. Le filé formé est, avant renvidage, soumis à l'action d'une fausse torsion (7) au moyen d'une broche à courroies croisées ou équivalentes. Ce procédé permet d'obtenir un filé de fibres directement utilisable sans qu'on lui communique une torsion additionnelle.

IPC 1-7
D01H 1/00; D01H 7/92

IPC 8 full level
D01H 1/00 (2006.01); **D01H 1/11** (2006.01)

CPC (source: EP)
D01H 1/11 (2013.01)

Citation (search report)
• [X] EP 0070210 A1 19830119 - BAULIP FIL SARL [FR]
• [A] FR 1720 E 19030904 - EUGENE BERGER [FR]

Cited by
CN105256418A; CN101892533A

Designated contracting state (EPC)
BE CH DE GB IT LI

DOCDB simple family (publication)
EP 0155892 A1 19850925; FR 2560229 A1 19850830; JP S60209025 A 19851021

DOCDB simple family (application)
EP 85420015 A 19850129; FR 8403084 A 19840224; JP 3624285 A 19850225